
   

 

 
 
 
CONSELL EDUCATIU MUNICIPAL DEL DISTRICTE DE CIUTAT VELLA 

Sessió Ordinària 

DATA: 13 DE JUNY 2023  HORA: 17:00H.  

LLOC: Sala Ernest Lluch.  Districte Ciutat Vella ( Bonsuccés 3) 

ASSISTÈNCIA 

 Sònia Beltran Dey.  Consellera Educació CV.  

 Natàlia Martínez Rodríguez. Consellera BComú 

 Alex Roman. Conseller JxCAT 

 Toni López. Conseller P.P. 

 Alfons Espinosa Miró. Direcció Escola Drassanes 

 José Antonio Vàzquez Gázquez. Direcció Institut Logística Barcelona 

 Aila Badoya Xarles. Alumnat Institut Pau Claris 

 Mohammad Ali Riaz. Alumnat IE Elisabets 

 Núria Alonso Cruells. Docents Escola La Salle Comtal 

 Ernest Casaponsa. Direcció La Salle Comtal 

 Gemma Xarles Juvany. AFA Pau Claris 

 Eduard Maza . Direcció Escola Pia Sant Antoni 

 Miquel Gené Molins. Docents Pau Claris 

 Rosa Vilalta Golet. Direcció Institut Escola Elisabets 

 Remei Fabregat Fernàndez. Alumnat EOIB 

 Anna Alguero. AE Ciutat Vella 

 Mariona Buxadé. Tècnica educació Districte CV.  

S’excusen: Sara Pérez ( AFA Drassanes);Sílvia Blanch ( UAB ); Jordi Pomer ( Institut Logística BCN); 

Verònica Santos ( I Tarradell) ; Anna Lite ( Fundació Tot Raval); Fausto Gonzàlez ( La Salle Barceloneta); 

Jordi Peiro ( USOC); Marina Pérez ( USTEC) 

ORDE DEL DIA 

0.-Aprovació de l’acta anterior  

     

1.-Resultats eleccions del CEMB 

2.-Proposta Canvi de  Nom Institut Narcís Monturiol. 

3.-Campanya activitats Estiu. NESE 

4.-Oferta final matriculacions i Nova admissió.  

5.-Servei de mediació comunitària intercultural del Districte de Ciutat Vella. 

6.-Comunitats musicals a les escoles de Ciutat Vella.  

7.-Punts de debat per el consell.  Proposta tema “Ús dispositius electrònics”. 

8.- Torn obert de paraules. 
 

 



   

 

 

0.-Aprovació acta anterior 
S’aprova l’acta del CEMD del 14 de març  del 2024 sense esmenes.  

1.-Resultats eleccions CEMB. 

 
S’informa del calendari que va seguir les eleccions del CEMB així com el resultats.  Es destaca la 
participació del Districte de Ciutat Vella, tant a nivell de votacions com de candidats.  
Dos representants del sector d’estudiants del Districte ( L’Ayla Bedoya  i l’Ali Riaz)  son nou membres del 
CEMB. 
La Gemma Xarles continua sent representant del sector AFAS públic.   
A part hi ha direccions i docents del Districte que han participat de les comissions de treball del CEMB.  
 
Resten places per cobrir del sector AFA i Famílies  i estudiants dels centres concertats.  El que passa al 
CEMB es un reflexa de les dinàmiques dels CEM dels Districte.  
 
 El dia 6 de juny  es va constituir el nou consell.  Es poden consultar en el full de presentació adjunt o be 
en el següent enllaç:  
 
https://ajuntament.barcelona.cat/consellescolarmunicipal/ca/plenari 
 
 
 

2.-Proposta canvi de nom centre educatiu Institut Narcis Monturiol per Institut de Química i 
Biotecnologia de Barcelona 

 

Per normativa els canvis de nom dels Centres Educatius requereixen d’un informe tècnic i de l’aprovació 
del CEMD corresponent.  

 
L´Institut Narcís Monturiol és un centre públic de Formació Professional, destacat a Catalunya dins del 
Sector de la Química . Està ubicat al carrer Maquinista del barri de la Barceloneta.  
S’hi imparteixen 7 cicles formatius englobats en 3 famílies professionals:  
Cicles formatius de grau mitjà:  
CFGM Operacions de Laboratori  
CFGM Planta Química  
CFGM Farmàcia i Para farmàcia  
Cicles formatius de grau superior:  
CFGS Fabricació de Productes Farmacèutics, Biotecnològics i Afins (2 grups)  
CFGS Laboratori d'Anàlisi i Control de Qualitat (2 grups)  
CFGS Química i Salut Ambiental  
CFGS Química Industrial  

Col·labora estretament amb el teixit empresarial, d’investigació i recerca dels sectors de cada família. 
S’han establert convenis de col·laboració per tal de dur a terme projectes d’innovació tecnològica basats 
en la resolució de reptes reals, que promoguin la responsabilitat social i ambiental. 

L’Institut Narcís Monturiol  ha fet la petició de canviar de nom a Institut de Química i Biotecnologia de 
Barcelona. 

Amb el canvi de nom es vol fomentar la  rellevància  i la identitat de l’especialitat dels estudis que 
s’ofereixen en  centre   formatiu. 

 

Han aportat els documents corresponents que justifiquen el canvi de nom: 

-Acta del Consell escolar del Institut Narcís Monturiol del 29 de maig on es ratifica la petició de canvi de 
nom.  

https://ajuntament.barcelona.cat/consellescolarmunicipal/ca/plenari


   

 

-Informe justificatiu del canvi de nom.  

 
La secretaria del Consell elaborarà un informe argumentant el canvi de nom basant-se en la nova 
organització segons el nou pla director de FP 2030 de Barcelona, així  com per motius d’identificar els 
estudis que s’imparteixen d’una forma més clara.  

Per tot l’exposat es disposa a l’aprovació per part del CEMDCV el canvi de nom, que s’aprova per 
consens.  

Un cop aprovat aquest informe pel Consell Escolar Municipal de Districte ho comunicarà al CEMB.  

3.-Campanya Activitats d’Estiu NESE 
 
El  21 de març es va aprovar inicialment   les Bases generals reguladores del procediment de concessió de 
subvencions per a les entitats habilitades, dins de la campanya de vacances d’estiu de l’Ajuntament de 
Barcelona, per a promoure la inclusió dels infants amb discapacitat i amb necessitat de suport intensiu. 
 Aquestes modificaven condicions d’altres anys, excloent infants amb NEE i modificant el sistema de 
pagament a les entitats. 
La Comissió NESE, Raval Estiu Educatiu i el Projecte d’ Infància Raval van presentar al·legacions en els 
requisits d’accés. Es sol·licitava:  

 Incorporar els infants amb un grau de discapacitat del 33% o més.  
 Incorporar infants sense certificat de discapacitat però amb necessitats de suport intensiu 

acreditades per l'EAP 
 Incorporar els menors de 6 anys que encara no tenen diagnòstic i/o certificat però que estan 

ateses pel CDIAP. 
 Determinar mòduls de suport econòmics que permetin cobrir el 100% del monitoratge de 

suport, en aquells casos en què sigui condició indispensable per a que els infants puguin 
participar de les activitats d’estiu.  

  
El  29  de maig es va aprovar definitivament, estimant parcialment les al·legacions.   
Han incorporat modificacions en quan als requisits d'accés ajustant-se a les peticions.  
 
Del 1 de juliol al 19 de setembre 2024 s’obre el procediment per demanar les subvencions.  
 
 L’import de la subvenció pot orientar-se a:  

 Incrementar hores de professionals i/o monitoratge dins l’activitat programada.  
 Realitzar formació especialitzada als i les professionals.  
 Oferir un servei de supervisió i/o orientació pels i per les professionals que realitzen intervenció 

directe.  
 Millorar l’accessibilitat per a la realització de les activitats. 

  
4.-OFERTA FINAL I DADES NOVA ADMISIÓ 

 

Es presenten les dades de l’oferta final a nivell d’inscripcions escolars.  

 

Titularitat 
Oferta final  
places 

Sol·licituds  
Totals 

Sol·licituds 
Proximitat 

Diferència 
Oferta-Sol. 
Prox 

Públic 5.827 5.567 4.931 896 

Privat 6.005 5.123 3.434 2.571 

Total general 11.832 10.690 8.365 3.467 



   

 

 

Oferta final a i3 en centres públics. 

 

 
 

Ampliació de la ratio I3 per zona educativa 

 

 



   

 

 

Oferta final 1er ESO, INCREMENT DE CAPACITATS 

 

Oferta final 1er ESO centres públics Distribució per districtes 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



   

 

Propostes de modificació de l’oferta final a 1er ESO 

Ampliació de capacitats per zones 

 

 

Fases del procés d’admisió  a Barcelona.  Curs 2023-2024 

 

 



   

 

 
En referència a aquest punt d’informació tornen a sorgir queixes sobre que finalment la ratio per 
alumnes de primer d’ESO fos a 30 també en els centres d’alta complexitat.   Es demana que la distribució 
per centres no arribi a 30 alumnes per classe.  

Es demana de nou que es pugui contemplar el districte de Ciutat Vella com a zona d’especial intensitat 
que requereix de recursos de suport tant de projectes com professionals addicionals.  

 

Es demana que des de l’administració s’incideixi en la matricula vetllant per l’equilibri i la heterogeneïtat 
dels centres.  Es qüestiona el dret de decidir de les famílies , donant prioritat al dret de tenir opcions 
d’escolarització pública.  

 

Es genera un debat entorn al sistema actual de portes obertes, com si els centres haguessin d’entrar en 
competència.   Es podria pensar en un sistema alternatiu per donar a conèixer els centres ?  Quins 
elements de tria haurien de tenir les famílies ?? 

 

Es demana que es tingui cura de la matricula continuada per no sobre carregar els centres de ciutat 
vella.  

 

5.-Servei de mediació comunitària intercultural del Districte de Ciutat Vella. 

 

Es presenta el servei de mediació comunitària intercultural. Forma part de l’equip de Convivència del 
Districte, un servei exclusiu de Ciutat Vella des de 2018, que treballa per la convivència tant de l’espai 
públic com de comunitats de veïns.  

Es un equip composat per 5 persones d’origen divers( Bangladesh, Pakistan; Marroc, Filipines) i una 
coordinadora.  

L’objectiu general es contribuir a l’acostament entre l’administració pública i les diverses comunitats 
d’origen divers residents al Districte. Es concreta en diferents objectius:  Vehicular els diversos 
interessos i necessitats de les comunitats de ciutat Vella , facilitar la comunicació i comprensió mútua 
entre veïnat , entitats i administració pública  i promoure la participació del conjunt de la població a la 
vida veïnal.  

Una part del servei es concreta en la intervenció en centres escolars / AFAS.  Objectius:  

 
 Facilitar la participació i apropament de les famílies com a membres de la comunitat 

educativa.  
 Facilitar la incorporació de la mirada i estratègies interculturals en els centres educatius. 
 Enfortir els vincles comunitaris amb el territori tant del centre educatiu com de les 

famílies.  
 Oferir la mediació en situacions de conflicte d’origen intercultural. 



   

 

 
 Es realitza a través de permanències en centres educatius  ( 3h. a la setmana), en intervencions per 
accions puntuals o bé per projectes temporals.  Actualment els centres on fan permanències son Escola 
Sagrada Família, Ins. Pau Claris; Escola Collaso i Gil i IE Elisabet.  

Per tal de sol·licitar els serveis s’ha de demanar a través del correu electrònic: 

Veïnatge.mediacio@progess.com  o be a la tècnica d’educació del districte  mbuxade@bcn.cat 

 

Els mediadors expliquen accions concretes que han desenvolupat en els centres.  Es poden trobar els 
àmbits d’actuació en el document adjunt.  Es destaca les accions que s’han dut a terme per treballar la 
interculturalitat en les AFAS  ( Sant Felip Neri i Escola Pia Sant Antoni).  

 

S’està treballant per recollir l’avaluació del projecte a nivell d’impacte. Es  considera que donada la 
diversitat cultural de les escoles del Districte seria un servei òptim per a tots els centres.  La dedicació 
horària que pot garantir el Districte es reduïda, i caldria entrar en converses amb el CEB per tal que es 
valores la seva implementació en més centres.  

 

 

6.-Comunitats musicals a les escoles de Ciutat Vella 
 
Comunitats musicals és una programa definit, estructurat i en creixement que pretén dotar un barri de 
les eines adequades perquè els infants i joves tinguin l’oportunitat de participar de l’activitat musical 
i, especialment, de l’orquestra, entès com un espai de creixement en grup. 

El programa Comunitats musicals es basa en l’oferta i la promoció de l’orquestra als infants i joves a 
l’escola i a l’institut en horari eminentment lectiu i també l’oferta i promoció de l’orquestra al barri 
(fora escola) i obert també a persones adultes i grans.  
 
Objectius  concrets: 

 Oferir activitats de caràcter musical dins i fora de l’horari escolar. 
 Reforçar de l’atenció educativa. 
 Acompanyar, motivar i donar suport a l’alumnat. 
 Facilitar espais de creació musical i pràctica musical. Creació d’una orquestra. 
 Aplicar la tecnologia a l’aprenentatge d’instruments. 
 S’ofereix dotació de material musical 

 
Escoles:   
En horari lectiu en coordinació amb el professorat durada de 6 a 8 hores, fonamentalment en el cicle 
superior amb tallers d’instrument. 
Es treballa amb l'alumat el sentit de la responsabilitat a traves del compromís amb el grup i la cura del 
instrument.    
 
Als Instituts:   
Programa En directe. Primer i segon d’ESO. Els equips de dinamització, els equips directius dels centres i 
el professorat especialitzat en música adapten les propostes perquè estiguin en línia amb el projecte 
educatiu de cada centre. Està finançat pel Pla de millora d’oportunitats educatives (PMOE) del 
Departament d’Educació i està en línia amb la Mesura de Cultura i Educació de l’Ajuntament de 
Barcelona.  
 
En el document adjunt es pot veure les activitats musicals que es fan en els centres escolars tant en 
horari escolar com extra escolar,  impartides per entitats del barri.   Les activitats estan finançades per 
diverses fonts, des de  conveni o subvencions del Districte,  a través de la CUP,  pla de barris en la vesant 
d’extra escolars, o amb acords directes d’escoles de música amb els centres escolars.  
 

mailto:Veïnatge.mediacio@progess.com
mailto:mbuxade@bcn.cat


   

 

 

 

 7.-Punts de debat del consell. Proposta tema “Us dispositius electonics” 

 En la comissió permanent es va plantejar poder fer un tema de debat sobre l’os dels dispositius 
electrònics en els diferents centres educatius ja sigui escolars o de lleure educatiu.  

En el document adjunt es  pot trobar quin es el marc normatiu i les instruccions donades des del 
departament d’ensenyament de la Generalitat. 

Es planteja com es vol treballar el tema dels del Consell.  

Es defuig de la idea de que vingui un especialista, donat que ja s’han fet moltes xerrades al respecte.   

Es decideix que per el consell d’educació  d’octubre es pot fer un recull de com s’està treballant en els 
diferents centres escolars com centres socio -educatius, tant per iniciatives dirigides  als infants com  a 
les famílies.  

Es farà un recull i convidarà a gent per tal que ho pugui explicar.  

Es pot mirar de fer un consell més obert. 

 

8.-Torn obert de paraules 

 

En la convocatòria del consell a petició de representants de docents i de famílies es convidava a l’AFA 
del institut Milà i Fontanals a venir al Consell a explicar la situació en que es troben.  

 

S’esperava que des dels representants s’avisés a l’AFA, però no ha estat així , per la qual cosa no han 
vingut. Tot i així des de la representació dels docents i AFA exposen la seva preocupació del la situació 
del institut.  

Bàsicament les preocupacions que es traspassen son: 

-La no renovació de 9 docents amb places singularitzades realitzant projectes singulars del Institut. 
Exposen que la no renovació es arbitrària i no per motius professionals.  

-La no oferta del Batxillerat professionalitzat 

-Es comenta que la elecció de la nova direcció no va ser transparent.  

-S’esmenten males pràctiques per part de la direcció.  

-La queixa té el suport dels sindicats en com s’està aplicant el decret de plantilles.  

Es vol demanar explicacions del que ha passat. 

Des del consorci consta que s’ha seguit el procés d’elecció de la nova direcció de forma reglamentària. 

Es consultarà què ha passat amb la oferta del Batxillerat professional.  

Des de la direcció de centre hi ha el compromís de continuar oferint els mateixos projectes educatius.  

Es preguntarà qui pot venir del consorci a explicar quin ha estat el procediment.  

 

Es demana si hi ha una nova avaluació del pla de xoc.   Per el proper consell es farà el retorn.  

Es demana saber quantes famílies de ciutat vella s’inscriuen en escoles fora de la zona , tant a i3 com a 
secundària.  

 

Es tanca la sessió a les 19:30h. 

Signa l’acta: 

 

Mariona Buxadé 



   

 

Secretària Consell Educació Ciutat Vella.  
 

 


